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Sēdi vada: Aivars Okmanis, Rundāles novada pašvaldības priekšsēdētājs 

Protokolē: Aino Salmiņš, LPS padomnieks 

Sēdē piedalās: skatīt reģistrācijas lapu 

Sēdi sāk plkst.: 1300 

Darba kārtībā: 

1. 

Par papildus finanšu iespējām energoefektivitātes projektiem. 

(E.Kudurs, U.Kolužs, I.Bērziņa, M.Mediņš, A.Okmanis) 

Attīstības finanšu institūcija Altum  valdes priekšsēdētāja padomnieks 

Edgars Kudurs informē par Altum piedāvājumu saņemt aizdevumiem 

uzņēmumiem energoefektivitātes pasākumiem, atjaunojamai enerģijai un 

ilgtspējīgam transportam.  

Programmas nosacījumi: 

- Finansējuma intensitāte 5000000 EUR 

- Aizdevumiem var nebūt finanšu nodrošinājums 

- Pašu ieguldījums 15%  

- Aizdevuma termiņš 7 gadi 

- Atmaksa aizdevumiem veicama no energoietaupījumiem  

Komiteja nolemj: 

Pieņemt informāciju zināšanai. 

  
 

 

 

 

 

 

 



 

2. un 3. 

Par OIK finansēšanas modeļa izmaiņām un to ietekmi uz atsevišķām 

elektroenerģijas patērētāju grupām un Par grozījumiem Sistēmas 

pieslēguma noteikumos elektroenerģijas sistēmas dalībniekiem. 

(J.Patmalnieks, I.Krūmiņš, J.Miķelsons, I. Berziņa, M.Mediņš, A.Salmiņš, 

A.Okmanis) 

J.Patmalnieks - Ekonomikas ministrijas valsts sekretāra vietnieks Enerģētikas 

jautājumos informē par OIK finansēšanas modeļa izmaiņām un to ietekmi uz 

atsevišķām elektroenerģijas patērētāju grupām. Informē, ka A/S 

“Latvenergo” ir atpircis savas saistības par 750 miljoniem eiro, veicot OIK 

samazinājumu vairāku veikto pasākumu rezultātā ir uzlabojusies rūpniecības 

uzņēmumu konkurētspēja. 

I.Krūmiņš informē par grozījumiem Sistēmas pieslēguma noteikumos 

elektroenerģijas sistēmas dalībniekiem. 

Komiteja nolemj: 

1. Pieņemt Ekonomikas ministrijas un A/S “Sadales tīkli” pārstāvju 

informāciju zināšanai. 

2. Atzīt, ka pastāvošā OIK sistēmas izmantošana ir neefektīva, nav 

vienāda pieeja patērētājam un ražotājam par uzstādītās jaudas 

maksājumiem, jo maksa par uzstādīto jaudu veic tikai patērētāji, 

savukārt ražotāji maksā tikai par pieteikto pašpatēriņu. 

3. OIK maksājums ir uzskatāms par valsts atbalsts, tādējādi atbalsta 

saņēmējam pašam jādeklarē sava atbildība. 

4. Atbalstīt: 

4.1. Viena pieslēguma izveidošanu, caur kuru notiek uzskaite, vai 

vairāku pieslēgumu summēšana. 

4.2. Uzskata, ka komersantam jānodrošina, vismaz 50% 

siltumenerģijas pēc pašpatēriņa. 

4.3. Ražošanas uzsākšanas termiņā jābūt uzstādītai vismaz 50% no 

plānotās jaudas 

5. Komiteja uzskata, ka pašlaik nav atbalstāms Ekonomikas ministrijas 

piedāvājums par aizsargāto lietotāju atbalsta administrēšanu 

uzdošanu pašvaldībām. 



 

 

6. Atbalstīt grozījumus Sistēmas pieslēguma noteikumos elektroenerģijas 

sistēmas dalībniekiem, kas paredz: 

6.1. iespēju atteikties no pieslēgumiem uz 9 mēnešiem; 

6.2. iespēju samazināt pieslēguma jaudas uz 9 mēnešiem. 

Pieņemt zināšanai, ka A/S “Sadales tīkli” šī gada 20. aprīlī organizēs 

semināru pašvaldībām efektīvai pieslēgumu pārvaldībai. 

  
  

4. 

Piespiedu dalītā īpašuma problemātika un iespējamie risinājumi 

(K.Kinča, A.Salmiņš, A.Okmanis) 

Komiteja nolemj: 

1. Pieņemt zināšanai K.Kinčas informāciju un nosūtīt likumprojektu 

“Piespiedu dalītā īpašuma privatizētajās daudzdzīvokļu mājās 

izbeigšanas likums” pašvaldībām izvērtēšanai. 

2. Pašvaldību priekšlikumi izskatāmi LPS Būvniecības un mājokļu 

apakškomitejā. 

  
  

5. 

Par 2018. gada sarunu tēmām ar ministrijām. 

(A.Salmiņš, A.Okmanis) 

Komiteja nolemj:  

Apstiprināt sarunu tēmas saskaņā ar pielikumu. 

  
  

6. 

Par LPS Tautsaimniecības komitejas nolikumu. 

(K.Kinča, A.Salmiņš, A.Okmanis) 

 

Komiteja nolemj:  

Apstiprināt komitejas nolikumu. 

Sēdi slēdz plkst.: 1500 

 

Sēdes vadītājs: 

 

 

Sēdes protokolētājs: 

  

Aivars Okmanis 

 

 

Aino Salmiņš 



 

 


